
 

02-03-2023 

 

I henhold til § 37 i Inatsisartuts forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmpl til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvor store mængder kartofler (i vægt) har Neqi A/S købt i 2022? 

A) Hvor store mængder af disse er stadig i rest? 

B) Hvilken pris giver Neqi A/S til kartoffelavlerne? 

C) Hvilke markeder er der indgået aftale med om salg? 

 

2.  Hvor store mængder kartofler (i vægt) har Neqi A/S købt siden de begyndte at 

opkøbe dem og indtil nu? 

A) Hvor store mængder kartofler (i vægt) er indtil nu solgt? 

B) Hvor store mængder er smidt ud/kasseret? 

C) For hvor mange kroner har Neqi A/S haft i udgifter til køb af kartofler? 

D) For hvor mange kroner har Neqi A/S haft af indtægter ved salg af 

kartofler? 

 

3. Hvilke planer har Neqi A/S for at mindske udsmidet af kartofler i fremtiden? 

A) Vil selskabet lave en ny form for produktion? 

 

4. Har Naalakkersuisut planer om løbende bedre salg af lokalt producerede varer, 

som er til at betale for forbrugerne? 

A) Hvis ja, hvilke planer er der?  

 

5. Har Departementet for Selvforsyning planer for bedre forsyning af fødevarer? 

 

6. Er der samarbejde mellem Konsulentjenesten for Landbrug og Selvstyret om bedre 

brug af konsulenterne på kysten? 

 

(Medlem af Inatsisartut Mariane Paviasen, Inuit Ataqatigiit) 

 

 

 

 



 

Begrundelse:  

I Grønland dyrkes der betydelige mængder af kartofler, men desværre smides der betydelige 

mængder ud. Man hører, at Neqi A/S i de senere år har smidt kartofler ud, og man hører, at 

befolkningen på kysten mangler kartofler de kan købe i butikkerne, selv i Narsaq. Modsat ser 

vi også, at man kan købe udenlandske kartofler i butikkerne til lavere pris end lokal dyrkede 

kartofler. Dette er ikke på sin plads, der er nemlig oprettet et departement med henblik på 

mere selvforsyning. Det er nu på tide, at departementet viser de laver et arbejde, der er 

tilpasset nutiden, selv hvis det kun drejer sig om kartofler. Man kan forestille sig, at 

grønlandsk dyrkede kartofler sælges til forbrugerne til lavere pris end udenlandske kartofler. 

Det er nok kun et spørgsmål om vilje fra myndighedernes side. Udsmid af kartofler må stoppe, 

det er jo det samme som at smide penge ud. 

 


